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ПРЕСКЛИПИНГ 

14 февруари 2022 г., понеделник 

 

 
14.02.2022 г., с. 8 

 

Фармацевти алармират: 

17 общини без нито една аптека 

 

ХРИСТО ПЕТКОВ 

В 17 общини няма нито една аптека и това поставя жителите им в трудната ситуация да 

търсят необходимите им лекарства от други населени места. 

За това алармираха от Стара Загора членовете на Българския фармацевтичен съюз след 

края на заседанието на управителния си съвет. Проблемът не е нов и се задълбочава в 

годините, коментира главният секретар на организацията Димитър Маринов. Сред 

изпитващите на гърба си проблема е и селската община Опан в Старозагорска област, 

където са били водени множество разговори за разкриването на поне един обект, но 

заради малочисленост на жителите и близостта на областния център собствениците не 

са видели икономически интерес, припомня каращият пореден мандат кмет Гено Колев. 

Според ръководството на БФС проблемът може да намери своето решение, ако 

държавата чрез бюджета на НЗОК субсидира с по 500 лв. месечно всяка една-

единствена аптека в такива население места. 

 

https://www.credoweb.bg/publication/130893/credoweb-otlichava-farmatsevt-lider-na-

mnenie-2021-2022 

 

CREDOWEB ОТЛИЧАВА ФАРМАЦЕВТ - ЛИДЕР НА МНЕНИЕ 2021-2022 

Дигитализацията и добрата фармацевтична грижа - абсолютни приоритети за 

БФС до края на годината 

  

За пети пореден път CredoWeb отправи  предизвикателство към фармацевтичната 

гилдия, като призовава фармацевтите да заявяват активно позиция по ключовите за 

съсловието проблеми  и да бъдат активни участници в професионалните дебати и 

обсъждания в Националната мрежа за комуникация в здравеопазването и медицината. 

Наградата бе обявена по време на тържественото заседание на УС на Българския 

фармацевтичен съюз по повод 15-атата годишнина на съсловната организация в Стара 

Загора.  

Пандемията показа  колко важен е достъпът до фармацевта и лекарствата и колко 

ключово е всеки да има свой личен и доверен фармацевт. За да се случи 

това, фармацевтите трябва да са все по-разпознаваеми като компетентни консултанти 

на пациента и доставчици на квалифицирана здравна грижа.  

Затова призът за най-влиятелен фармацевт 2021-2022 ще се даде за: 

  

 Активен модератор или участник във виртуалните дискусии дискусии, кръгли 

маси и виртуални студиа в платформата; 

 Атрактивен лектор по време на виртуални обучения; 

 Лидер на мнениe по актуални за обществото здравни теми; 

https://www.credoweb.bg/publication/130893/credoweb-otlichava-farmatsevt-lider-na-mnenie-2021-2022
https://www.credoweb.bg/publication/130893/credoweb-otlichava-farmatsevt-lider-na-mnenie-2021-2022
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 Значим брой последователи  в CredoWeb. 

 

Победителят ще получи награда в рамките на 500 лв. и ще бъде обявен на Българските 

фармацевтични дни през юни 2022 г. 

Миналата година  носител на наградата Фармацевт - Лидер на мнение стана  проф. 

Георги Момеков. 

Предишни носители на приза са маг.-фарм. Ростислав Курдов, маг.-фарм. Дорияна 

Чакърова.   

CredoWeb е дългогодишен партньор на Българския фармацевтичен съюз в усилията му 

да повиши знанията и квалификацията на фармацевтите чрез виртуални дискусии, 

уебинари и онлайн обучения. 

Дигитализацията редом с добрата фармацевтична грижа са приоритетите на БФС за 

годината, стана ясно след заседанието на УС на съсловната организация.  Форумът бе 

открит от маг.-фармацевт Ростислав Курдов, председател на Регионалната 

фармацевтична колегия (РФК) Стара Загора по силата на обстоятелството, че местната 

организация на фармацевтите в града на липите стана “РФК на годината” за 2021. 

Председателят на БФС Велина Григорова и зам.-председателят Анжела Мизова 

отбелязаха сред най-големите постижения в 15-годишната история на съсловната 

организация включването на съюза  в други европейски организации и активната 

работа с институциите. В международен аспект БФС е редовен член на ФИП - 

Международната фармацевтична федерация и на  Фармацевтичната група на 

Европейския съюз. 

Любима Бургазлиева от РФК Бургас бе избрана за представител на БФС във Висшия 

съвет по фармация, един от важните органи, който подпомага висшето фармацевтично 

образование, както и дава възможност за дискутиране на важни въпроси по отношение 

на лекарствената политика. Тя заема  мястото на проф. Асена Сербезова, която стана 

министър на здравеопазването. 

БФС и Националното сдружение на общините обсъждат стимули за съществуващи 

аптеки в малките населени места или разкриването на нови, стана ясно още по време на 

заседанието.  Предложението към здравната каса е да се отпусне по около 500 лв. 

месечно за подпомагане на 470 аптеки, които  са единствени в дадена община, което ще 

коства около 2,3 млн. лв. годишно.  

 

 

https://divident.eu/4767/farmacevtite-poiskaha-finansova-pomosh-za-selisha-bez-apteki/ 

13 февруари 2022 г. 

Фармацевти поискаха финансова помощ за селища без аптеки 

 

 

https://stz24.com/%D0%9E%D0%B1%D1%89%D0%B5%D1%81%D1%82%D0%B2

%D0%BE/%D0%9E%D1%82-%D0%91%D0%A4%D0%A1-%D1%81/ 

12 февруари 2022 г. 

 

От БФС търсят начини как да се стимулира отварянето на аптеки в малките 

населени места 

 

Подобряване на достъпа до фармацевтични грижи и услуги и достъпа до лекарствени 

продукти в малките населени места бе една от темите, дебатирани по време на 

заседание на УС на Българския фармацевтичен съюз, което се проведе днес в Стара 

Загора. 

https://www.credoweb.bg/publication/128498/prof-georgi-momekov-s-priz-za-nay-vliyatelen-farmatsevt-v-digitalnoto-prostranstvo
https://www.credoweb.bg/publication/128498/prof-georgi-momekov-s-priz-za-nay-vliyatelen-farmatsevt-v-digitalnoto-prostranstvo
https://www.credoweb.bg/publication/113015/rostislav-kurdov-specheli-priza-digitalno-aktiven-farmatsevt-za-2018
https://www.credoweb.bg/publication/106318/doriyana-chakarova-stana-digitalen-farmatsevt-na-2017-a
https://www.credoweb.bg/publication/106318/doriyana-chakarova-stana-digitalen-farmatsevt-na-2017-a
https://divident.eu/4767/farmacevtite-poiskaha-finansova-pomosh-za-selisha-bez-apteki/
https://stz24.com/%D0%9E%D0%B1%D1%89%D0%B5%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE/%D0%9E%D1%82-%D0%91%D0%A4%D0%A1-%D1%81/
https://stz24.com/%D0%9E%D0%B1%D1%89%D0%B5%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE/%D0%9E%D1%82-%D0%91%D0%A4%D0%A1-%D1%81/
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Една от целите на ръководството на Българския фармацевтичен съюз е да бъде 

създадена Национална аптечна карта, съобщи в Стара Загора председателят на БФС 

Велина Григорова. Целта е да се разбере какво е разпределението на аптеките в 

страната, в кои населени места няма, кои не работят със Здравната касата и къде няма 

денонощни.  Подобряване на достъпа до фармацевтични грижи и услуги и достъпа до 

лекарствени продукти в малките населени места бе една от темите, дебатирани по 

време на заседание на УС на Българския фармацевтичен съюз, което се проведе днес в 

Стара Загора. Създаването на Национална аптечна карта е свързано с формиране на 

областни комисии, в които да участват не само фармацевти, но и представители на 

областна администрация, общини и пациентски организиции, за да се прецени в кои 

населени места има нужда от аптеки, обясни още Григорова. По данни на 

Националното сдружение на общините в България в 17 общини в страната няма аптеки, 

уточни тя.  От БФС вече са провели среща със сдружението. "Поставихме началото на 

един канал за стимулиране на отваряне на аптеки в малки населени места. Ако някой 

кмет или община имат нужда от аптека, могат да помогнат, като предложат помещение, 

квартира, поемане на част от разходите, например", коментира Димитър Маринов, 

главен секретар на БФС. От Български фармацевтичен съюз имат и други конкретни 

предложения. Едно от тях е към Закона за бюджета на здравната каса за 2022 година да 

има допълнителна помощ от държавата за всяка аптека, която е единствена в населено 

място - 500 лв на месец. Сумата да се раздели на по 250 лева, когато има две аптеки на 

това място. "Тази помощ касае само тези, работещи с НЗОК. Това ще засегне около 475 

аптеки, а разходът би бил 2 милиона и 300 хиляди лева за цяла година. Това би 

накарало доста аптеки да не затворят и би могло да създаде уславие някъде да се 

отворят нови", каза още Маринов.  Заседанието на УС на Българския фармацевтичен 

съюз се проведе в Стара Загора, тъй като местната колегия е носител на наградата 

"Регионална фармацевтична колегия" на 2021 година и бе домакин на събитието. БФС 

пък отбелязва 15 години от създаването си. Той е учреден със закон като 

професионална организация на всички български магистър-фармацевти.  За 15 години 

БФС защитава интересите на фармацевтичното съсловие, здравето на пациентите и 

добрата фармацевтична практика в страната. Магистър-фармацевтите са най-

достъпните медицински специалисти. Към момента в организацията членуват близо 

6500 магистър-фармацевти.  

 

http://www.bta.bg/bg/c/NF/id/2574911 

 

12 февруари 2022 / 21:30 
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Стара Загора - Български фармацевтичен съюз 

 

Достъпът до аптека на всеки български гражданин и дигитализацията на 

аптеките са най-важните приоритети в работата на Българския фармацевтичен 

съюз 

 

Стара Загора, 12 февруари (Румяна Лечева, БТА) 

Достъпът до аптека на всеки български гражданин и дигитализацията на аптеките са 

най-важните приоритети в работата на Българския фармацевтичен съюз. Това стана 

ясно по време на заседанието на управителния съвет на съсловната организация в Стара 

Загора тази вечер. Поводът беше честването на 15-ата годишнина на Регионалната 

http://www.bta.bg/bg/c/NF/id/2574911
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колегия в Стара Загора, която е носител на приза "РФК на годината" за 2021. 

По време на работната среща беше проведен избор на представител на БФС във 

Висшия съвет по фармация, един от важните органи, който подпомага висшето 

фармацевтично образование, както и дава възможност за дискутиране на важни 

въпроси по отношение на лекарствената политика. На мястото на проф. Асена 

Сербезова, която стана министър на здравеопазването, за представител на БФС в съвета 

беше избрана Любима Бургазлиева от РФК Бургас. 

Важен акцент в дискусията беше стимулирането на съществуващи аптеки в малките 

населени места или разкриването на нови. Към днешната дата има 378 аптеки с договор 

с НЗОК в малки населени места, но част от тях са в близост до голям град. 

Най-лесният начин за достъп до лекарствени продукти и фармацевтична грижа е да се 

използват финансови стимули в кратки срокове, с подкрепата и на общините, 

министерството и здравната каса да се разкрият и подпомогнат аптеките в малки 

населени места, коментираха по време на дискусията. 

Българският фармацевтичен съюз работи по този проблем още от 2016 година с идеята 

за създаване на национална аптечна карта, с която да бъдат отразени нуждите от аптеки 

в цялата страна. По време на заседанието беше обсъдена и опасността от нелегални 

практики, включително нелегална търговия с лекарства. 

Дигитализацията е важен приоритет на БФС в следващите няколко години. 

Ако аптеката е единствена в населеното място, да получава помощ от НЗОК 500 лв., 

поискаха участниците във фармацевтичния форум. Предложението трябва да бъде 

обсъдено и с Националното сдружение на общините, решиха участниците в 

дискусията. 

Разисквано по време на форума беше и провеждането на кампания за набиране на бази 

за преддипломен стаж на студенти по фармация. 

 

www.bnr.bg , 11.02.2022 г.  

https://bnr.bg/horizont/post/101599979/velina-grigorova-horata-imat-neraven-dostap-

do-farmacevtichni-griji 

 

Велина Григорова: Хората имат неравен достъп до фармацевтични грижи 

 

По данни на НСОРБ аптеки няма в 17 общини в страната 

 

"Проблемът с липса на аптеки е сериозен на определени места в страната. Повечето 

аптеки са концентрирани в големите градове. Но хората имат неравен достъп до 

фармацевтични грижи".  

Това каза пред БНР магистър фармацевт Велина Григорова, председател на Българския 

фармацевтичен съюз (БФС), по повод проблема с липсата на аптеки в малките населени 

места. Тя допълни, че Българският фармацевтичен съюз е започнал да работи по този 

проблем още през 2016 година с идеята за създаване на национална аптечна карта, с 

която да бъдат отразени нуждите от аптеки в цялата страна.  

"Едва през 2020 година това влиза като промяна в законовата уредба, но досега нищо 

не е предприето. Имаме активни мерки с новото правителство да задвижим създаването 

на тази национална аптечна карта".  

В предаването "Хоризонт за вас" Григорова поясни, че националната аптечна карта ще 

покаже къде в страната липсват аптеки и цитира данни на Националното сдружение на 

общините в България, че в 17 общини няма аптеки.  

"Ще се види къде няма аптеки, които работят с НЗОК, къде няма денонощни аптеки. 

Ние предлагаме НЗОК да отпусне помощ на аптеки, които са единствени в дадено 

http://www.bnr.bg/
https://bnr.bg/horizont/post/101599979/velina-grigorova-horata-imat-neraven-dostap-do-farmacevtichni-griji
https://bnr.bg/horizont/post/101599979/velina-grigorova-horata-imat-neraven-dostap-do-farmacevtichni-griji
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населено място и работят с Касата, в размер на 500 лева като стимул за това, че работят 

със Здравната каса, или ако не работят с нея, да започнат... Да работят през нощта, за 

аптеките също са нужни стимули".  

Тя подчерта, че създаването на национална аптечна карта не е работа само на 

фармацевтите, а и на общинската администрация, на областната администрация.  

Област Ловеч е от малкото в страната, в които няма денонощна аптека. Цвета 

Кирилова, майка на три деца, и чрез пост в социалните мрежи предоставя безплатно 

лекарства, които се купуват без рецепта.  

 

 
14.02.2022 г., с. 5 

 

ФАРМАЦЕВТИ ОТ СТАРА ЗАГОРА АЛАРМИРАТ 

 

7 общини без нито една аптека 

 

ХРИСТОХРИСТОВ 

В17 общини няма нито една аптека и това поставя жителите им в трудната ситуация да 

търсят необходимите им лекарства от други населени места. За този проблем 

алармираха от Стара Загора членовете на Българския фармацевтичен съюз (БФС) след 

края на заседанието на управителния си съвет. 

Проблемът не е нов и се задълбочава в годините, коментира главният секретар на 

организацията Димитър Маринов. Той е бил разискван с ръководството на НСОРБ. Там 

са набелязани 

конкретни мерки за решаването му, но на практика това не се е случило. Сред 

изпитващите на гърба си проблема е и селската община Опан в Старозагорска област, 

където са били водени множество разговори за разкриването на поне един обект. 

Заради малочисленост на жителите и близостта на областния център обаче 

собствениците не са видели икономически интерес, припомня каращият пореден 

мандат кмет Гено Колев. 

Според ръководството на БФС проблемът може да намери своето решението, ако 

държавата, чрез бюджета на НЗОК, субсидира с по 500 лв. месечно всяка една 

единствена аптека в такива населени места. Това ще засегне към момента около 470 

обекта и ще струва в рамките на 2,3 млн. лв. 

Субсидията да се дава само за аптеки, работещи със здравната каса, настояват от 

съсловната организация. По време на заседанието е бил коментиран и проблемът с 

недооценяването и недоразбирането на работата на фармацевтите от страна на 

държавата. Участниците приемат като мит твърдението, че около пандемичната 

обстановка аптеките са забогатели. От сектора напомниха, че и до днес държавата не е 

подпомогнала финансово фармацевтите, въпреки че те са специалисти на първа линия. 

 

https://bnr.bg/starazagora/post/101598675/kurdov 

 

Стара Загора ще бъде домакин на национален форум на магистър-фармацевти 

публикувано на 09.02.22 в 13:10  

Автор: Таня Балабанова - Радио Стара Загора 

 

Българският фармацевтичен съюз ще отбележи 15 години от своето учредяване с 

тържествено събитие в Стара Загора тази събота, 12 февруари. То ще бъде 

предшествано от заседание на управителния съвет на съсловната организация, на което 

https://bnr.bg/starazagora/search?author=4814-%D0%A2%D0%B0%D0%BD%D1%8F+%D0%91%D0%B0%D0%BB%D0%B0%D0%B1%D0%B0%D0%BD%D0%BE%D0%B2%D0%B0+-+%D0%A0%D0%B0%D0%B4%D0%B8%D0%BE+%D0%A1%D1%82%D0%B0%D1%80%D0%B0+%D0%97%D0%B0%D0%B3%D0%BE%D1%80%D0%B0
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ще бъдат обсъдени предизвикателствата пред професията. В организацията членуват 

близо 6500 магистър-фармацевти. А Стара Загора не е избрана случайно като домакин 

на форума. Местната гилдия ще бъде отличена с наградата "Регионална фармацевтична 

колегия на годината". 

Пред Радио Стара Загора Ростислав Курдов, председател на Фармацевтичната колегия 

в Стара Загора, набеляза в аванс проблемите, които се очаква да бъдат дискутирани. 

Един от тях е свръхнатовареността на фармацевтите у нас.  

Той изрази личното си мнение, че в контекста на ковид кризата експертизата на 

съсловието е ценна и необходима за обществото, като определи като "нелогично" това, 

че няма включен представител на гилдията в Областния медицински съвет към 

областния управител. "Ако се иска по-често професионалното мнение на фармацевта, 

мисля че можем да бъдем доста по-полезни на пациентите, което е нашата основна 

задача", коментира той.  

Няма формиран ясен алгоритъм за амбулаторното лечение на болните с COVID-19, 

отбеляза в разговора Ростислав Курдов.  

Остава проблемът и с липсата на фармацевти на пазара на труда в Стара Загора. 

Първият випуск помощник-фармацевти от Тракийския университет ще се дипломира в 

края на 2023 година.  

 

www.nova.bg, 13.02.2022г. 

https://nova.bg/news/view/2022/02/13/356897/ 

 

Важен за деца медикамент липсва в аптеките 

 

Родители са принудени да търсят лекарството в чужбина 

 

Родители и лекари със сигнали към NOVA за системен недостиг на важният за деца 

кортикостероид “Пулмикорт” в аптечната мрежа. 

Родители твърдят, че от месеци едва успяват да набавят препарата. Първоначално 

институциите отричаха да има недостиг. Сега уверяват, че търсят решение на 

проблема. Наши екипи провериха близо 30 аптеки в цялата страна.  

Любомира е майка на недоносено момиченце. Сблъсква се с недостига на препарата в 

аптеките, докато се опитва да помогне на свои близки да открият лекарството. 

“Тогава около 20-25 обиколихме. Успяхме да съберем два блистера, общо взето. 

Навсякъде казват, че го няма", разказва Любомира Станчева от Фондация “Нашите 

недоносени деца”. 

“Ние винаги, всяка година, имаме някакъв тип дефицит. Свикнали сме за децата да има 

преходни липси. Но когато те станат повече от месец или два, се усещат критично на 

пазара. Проблемът вече е над четири месеца, категорично”, казва доц. Рада Маркова, 

управител на детска поликлиника, пулмолог. 

За да видим сами каква е ситуацията по аптеките, правим проверка със скрита камера.  

Успяваме да го намерим само в една. Дори ни го продават без задължителната рецепта. 

Извън столицата откриването на този медикамент също се оказва предизвикателство. А 

когато успяваме да го намерим, идва с ограничения - по един блистер на човек. 

“Един блистер има пет дози, които могат да стигнат, в най-добрия случай, за пет дни. А 

на моите близки беше изписано за три месеца. И един блистер няма да им стигне”, 

споделя Любомира Станчева, родител на недоносено дете. 

За да се справят с недостига, родители са принудени да търсят лекарството в чужбина - 

в съседните Гърция, Турция и Сърбия. Това трябва да правят и част от лекарите. 

http://www.nova.bg/
https://nova.bg/news/view/2022/02/13/356897/
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“Хората ги закупуват, иначе лечението на тези деца трябва да спре по принуда. Имаме 

и такива случаи, които при спряно лечение, децата идват с пристъпи, които трябва да 

овладяваме. Ние самите за клиниката, тъй като изчерпваме запасите си, трябва да 

намерим медикаменти и да прилагаме при деца в спешно състояние от Турция”, 

признава доц. Маркова. 

От Изпълнителната агенция по лекарствата уверяват, че се търси решение на проблема. 

“Продължаваме усилията за осигуряване на допълнителни количества от други 

държави членки. Също така е комуникирано с компанията и възможността за 

осигуряване на чуждоезични опаковки при необходимост и при възможност”, заяви 

Богдан Кирилов, Изпълнителна агенция по лекарствата. 

Работи се и по въвеждането на алтернативен продукт в аптечната мрежа. 

“На финален етап е международна процедура по разрешаване за употреба на друг 

лекарствен продукт със същата активна съставка и същата лекарствена форма”, 

информира Кирилов. 

 

www.bnt.bg , 11.02.2022 г.  

https://bntnews.bg/news/shefat-na-nzok-v-noviya-byujet-se-otdelyat-poveche-sredstva-

za-izvanbolnichnata-pomosht-1185044news.html 

 

Шефът на НЗОК: В новия бюджет се отделят повече средства за извънболничната 

помощ 

 

Болниците не са получили по-малко пари през декември. Разплащаме всичко, което е 

като дейност, това заяви в "Още от деня" управителят на НЗОК проф. Петко Салчев. 

Той обясни, че болниците са очаквали да получат допълнително средства, извън 

дейността, свързани с ковид мерките. 

"На януарското заседание на Надзорния съвет такива пари бяха допълнително 

разпределени. Това се получи, защото ние нямахме бюджет и трябваше да работим на 

1/12 от бюджета за миналата година". 

Проф. Салчев уточни, че за декември месец, за който се твърди, че парите са били 

недостатъчни, са разпределени допълнително 37 млн. от резерва и от останалите в 

НЗОК средства още около 22-23 млн. 

"НЗОК е обществена институция, която закупува дейност или услуги. Тази методика 

беше временен инструмент, който се надявам да продължи и по-нататък, докато 

съществува пандемията, за да може болниците, които не могат да изпълнят дейностите 

си заради затворени отделения, да бъдат компенсирани", отбеляза управителят на 

НЗОК. 

Проф. Салчев заяви, че в момента няма резерви в НЗОК и отново повтори, че всички 

дейности, отчетени от лечебните заведения, са разплатени и има пари да се разплатят 

всички дейности, които те извършват. 

"В новия бюджет са предвидени 188 млн. лева, които ще бъдат разпределяни за първа 

линия. Освен това има допълнително средства по чл. 5 от Закона за бюджета на НЗОК, 

които са извън 1000-те лева, но са свързани с епидемията, това са 600 лв., 360 и 120, 

които се доплащат на всички в лечебните заведения", допълни той. 

Проф. Салчев е категоричен, че постковид пътека трябва да има. Трябва да се реши от 

научните дружества дали ще бъде пътека, начин на проследяване, тип процедури, 

защото една пътека означава лобиране само за една специалност. 

"Очаквам от миналата година предложения от научните медицински дружества за 

осъществяване на това нещо, което трябва да внесат в МЗ. Само едно медицинско 

дружество внесе такова предложение, което влезе в нормативната уредба, но то касае 

http://www.bnt.bg/
https://bntnews.bg/news/shefat-na-nzok-v-noviya-byujet-se-otdelyat-poveche-sredstva-za-izvanbolnichnata-pomosht-1185044news.html
https://bntnews.bg/news/shefat-na-nzok-v-noviya-byujet-se-otdelyat-poveche-sredstva-za-izvanbolnichnata-pomosht-1185044news.html
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физиотерапевтичните грижи. В момента, в който влезем в преговори с БЛС, ще кажем 

какъв обем и каква цена ще има това", допълни той. 

В бюджета за 2022 г. са отделени повече средства за първичната извънболнична 

помощ, специализираната извънболнична помощ, денталната и медикодиагностичната 

дейности. Променя се балансът в здравноосигурителните плащания, обясни още 

управителят на НЗОК. 

 

www.btv.bg , 11.02.2022 г.  

https://btvnovinite.bg/bulgaria/planat-za-vazstanovjavane-shte-se-tarsi-vazmozhnost-za-

direktno-finansirane-na-poveche-proekti.html 

 

Планът за възстановяване: Ще се търси възможност за директно финансиране на 

повече проекти 

 

В документа са направени корекции в няколко секции 

 

България ще поиска от Брюксел да се увеличи процентът на директната помощ към 

родната икономика. Това заяви вицепремиерът Корнелия Нинова, след като обсъди с 

работодатели и синдикати Плана за възстановяване и устойчивост. 

След като вчера късно вечерта премиерът Кирил Петков дойде в Народното събрание, 

за да представи с министъра на финансите Асен Василев на коалиционните партньори 

корекции по Плана за възстановяване и устойчивост, днес разговорът по ключовия 

документ за България, продължи. В Министерството на финансите се проведоха 

обществени консултации по част от проектите, които са претърпели промени, а 

министърът на икономиката Корнелия Нинова обсъди средствата от Брюксел със 

синдикати и работодатели. 

По време на първото от серията обществени обсъждания по Плана за възстановяване 

финансовият министър каза, че са направени корекции в документа в секциите: 

здравеопазване, енергетика, електронно управление и транспорт. 

 „Предали сме новите предложения към комисията. Получили сме неформално обратна 

връзка. Чакаме формалната обратна връзка, като идеята е накрая на процеса да седнем 

и да преценим дали това са проектите, които България иска да бъдат окончателно 

включени в Плана за възстановяване“, заяви Асен Василев. 

Според вицепремиера Корнелия Нинова икономиката у нас трябва да получи директна 

помощ по Плана за възстановяване. 

"Нашата обща позиция е да настояваме да се увеличат в процент и като средства 

парите, които да се отпускат на българската икономика и индустрия като помощ, и да 

се намалят тези, които се дават под формата на финансови инструменти", заяви тя. 

От своя страна работотадателите заявиха, че София не рискува нищо, ако започне да 

изпълнява Плана за възстановяване, без той да е одобрен формално от Брюксел. 

"Във възможност сме да увеличим ръста на българската икономика чрез скъсяването на 

веригите на доставки чрез бърза и пряка подкрепа на инвестициите - това ще увеличи 

възможностите на предприятията и ще повиши заплатите", заяви Васил Велев, 

председател на УС на Асоциацията на индустриалния капитал в България. 

Някои от проектите в Плана за възстановяване предвиждат нови влакове по 

железопътната мрежа, високотехнологична медицинска апаратура и спешна помощ по 

въздуха. 

 

 

http://www.btv.bg/
https://btvnovinite.bg/bulgaria/planat-za-vazstanovjavane-shte-se-tarsi-vazmozhnost-za-direktno-finansirane-na-poveche-proekti.html
https://btvnovinite.bg/bulgaria/planat-za-vazstanovjavane-shte-se-tarsi-vazmozhnost-za-direktno-finansirane-na-poveche-proekti.html
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www.nova.bg , 11.02.2022 г.  

https://nova.bg/news/view/2022/02/11/356704/ 

 

Експериментално лечение с хапче срещу коронавирус у нас 

 

20 пациенти в Пловдив участват в проучването 

 

20 пациенти от Пловдив се лекуват експериментално с хапче срещу коронавирус. 

Лечението се изпитва в общинската болница “Свети Пантелеймон”. 

Лекарство срещу COVID-19 на „Pfizer” блокира размножаването на вируса. 

Медикаментът намалява с 89% риска от тежко протичане на заболяването, влизане в 

болница и смърт. Целта на медиците е да докажат, че хапчето може и да ги предпази от 

заразяване. 

 „Те нямат симптоми, здрави са и ако в първите четири денонощия от контакта 

започнат да пият тези хапчета, имат реален шанс да не се разболеят, твърди д-р Атанас 

Парев, който е началник на COVID отделение на МБАЛ “Св. Пантелеймон”. 

 

www.bgonair.bg , 11.02.2022 г.  

https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/255329-hapcheto-na-pfizer-namalyava-riska-s-89-

ot-tezhko-protichane-na-kovid-19 

 

Хапчето на Pfizer намалява риска с 89% от тежко протичане на Ковид-19 

 

Медикаментът блокира размножаването на вируса 

 

В пловдивска болница вече прилагат хапчето на Pfizer при контактни на болни. 

Медикаментът вече се използва за лечение на заболели от коронавирус в Европа и 

Съединените американски щати.  

Преди две седмици Европейският лекарствен регулатор одобри използването на 

хапчето срещу Ковид-19 на Pfizer за лечение на пациенти. Някои страни вече започнаха 

да го използват.  Според проучванията, медикаментът намалява с 89% риска от тежко 

протичане на заболяването, влизане в болница и смърт. Това се случва вече и в 

България в пловдивската болница. На 20 души, които са контактни на болни с Ковид-

19, се дава от лекарството. По думите на лекарите те нямат симптоми, здрави са. И ако 

в първите четири денонощия от контакта започнат да пият тези хапчета, имат реалния 

шанс да не се разболеят. 

В редица страни от Европа, както и в Съединените щати, лекарството се продава и в 

аптеките. В България все още не е налично. 

"Приключиха всички изпитвания за болни от Ковид-19, които са с висок риск от 

прогресия за тежко заболяване и там резултатите са много добри", обясни началникът 

на Ковид отделението в МБАЛ "Св. Пантелеймон" д-р Атанас Парев. 

Медикаментите трябва да започнат да се приемат веднага след заразяване с 

коронавирус. То блокира размножаването на вируса, обясняват експерти. В него има 

две важни вещества. 

От пловдивската общинска болница "Свети Пантелеймон" решават да започнат и 

клинични изпитвания върху хора, които са контактни на заразени с вируса. От 

декември досега медикамента са приемали около 20 души. В момента има трима 

доброволци.  

http://www.nova.bg/
https://nova.bg/news/view/2022/02/11/356704/
http://www.bgonair.bg/
https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/255329-hapcheto-na-pfizer-namalyava-riska-s-89-ot-tezhko-protichane-na-kovid-19
https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/255329-hapcheto-na-pfizer-namalyava-riska-s-89-ot-tezhko-protichane-na-kovid-19
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"С тях целим да докажем, че всички, които са контактни на болен от Ковид-19, ако 

започнат лечение с тези таблетки, което продължава 10 дни, няма да се разболеят", 

подчерта д-р Парев. 

Пловдивската болница продължава да набира доброволци. Засега все още текат 

клиничните изпитвания с деца и няма достатъчно данни за използването на 

медикамента и от тях. 

 

 


